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Ogromne emocje w ostat-
nim czasie wzbudziła 
sprawa związana z wycin-
ką drzew podczas  rewi-
talizacji centrum Kutna. 
Dyskusja rozgorzała po 
internetowym wpisie To-
warzystwa Przyjaciół Zie-
mi dotyczącym wycięcia 
ostatnich drzew na Ryn-
ku Zduńskim. Mimo iż wy-
cięto ponad 120 drzew, 
miasto zapewnia, że pro-
wadzi „racjonalną gospo-
darkę zielenią”.

Na początku maja TPZK, które-
go prezesem jest Bożena Gajew-
ska, zamieściło na swoim profilu 
w mediach społecznościowych 
wpis, w którym nie szczędziło 
krytyki pod adresem włodarzy 
miasta. Wszystko za sprawą wy-
cinki drzew na Rynku Zduńskim.

– Z nadzieją patrzyliśmy na 
przebudowę Rynku Zduńskiego, 
na zabezpieczone przed znisz-
czeniem piękne, kilkudziesięcio-
letnie drzewa. I oto nie ma ich… 
Kilka dni temu wycięto ostatnie 

drzewa. Wycięto je, pomimo 
tego, że były zaplanowane do po-
zostawienia, że uwzględniając je, 
zaprojektowano teren utwardzo-
ny z miejscami zielonymi, że do 
tego w miejscach niekolidujących 
z drzewami zaprojektowano i po-
stawiono latarnie, że tak pobu-
dowano miejsca parkingowe, by 
drzewa rosły. To przykre patrzeć 
na kamienną pustynię, jak jest 
tworzona w centrum miasta, w 
jego najstarszej, historycznej czę-
ści. Nie zostało ani jedno drzewo 
na Rynku Zduńskim – komentu-
ją przedstawiciele Towarzystwa 
Przyjaciół Ziemi Kutnowskiej.

Ile drzew wycięto w trakcie pro-
wadzenia prac związanych z re-
witalizacją najstarszej historycz-
nej części Kutna? – to pytanie, po 
wpisie TPZK zaczęło nurtować 
coraz więcej osób. Zapytanie do 
magistratu skierowała między 
innymi Martyna Stasiak – asy-
stentka posłanki Agnieszki Ha-
najczyk, a ostatnio miejski radny 
PiS Rafał Jóźwiak.

Jak podaje kutnowski magi-
strat, usunięto: lipy drobnolistne 
– 58 sztuk, lipy szerokolistne – 5 

szt, klony pospolite – 15 szt, klo-
ny jawor – 5 szt, jesiony wynio-
słe – 13 szt, jarzęba pospolitego 
– 1 szt, jarzęby szwedzkie – 3 szt, 
jabłoń dziką – 1 szt, śliwy wiśnio-
we – 3 szt, śliwę domową – 1 szt, 
głogli pośrednie – 7 szt, sosny 
czarne – 4 szt oraz kasztanowca 
zwyczajnego – 1 szt.

Okazuje się, że magistrat nieste-
ty planuje zasadzić mniej drzew. 
Zgodnie z powyższymi danymi 
wycięto 127 drzew, a posadzo-
nych zostanie ich 113.

– Wykonane zostaną nasadze-
nia zastępcze o obwodzie min. 12 
cm w łącznej ilości 113 sztuk. Na-
sadzone zostaną lipy drobnolist-
ne, głogi pośrednie, klony polne, 
jarzęby pospolite, klony zwyczaj-
ne, świerk pospolity, jesion oraz 
żywotniki zachodnie – komentu-
je Jacek Boczkaja, zastępca pre-
zydenta Kutna.

Kontrowersje w sprawie „beto-
nowej pustyni” w centrum Miasta 
Róż sprawiły, że kutnowski magi-
strat wydał specjalne oświadcze-
nie dotyczące tej kwestii. Znaleźć 
można je w ramce obok. ▪

Informujemy, że na te-
renie miasta prowadzona 
jest racjonalna gospodarka 
zielenią. Usuwanie drzew 
jest rozważane wyłącznie 
w szczególnie uzasadnio-
nych przypadkach. W roku 
ubiegłym na terenie miasta 
posadzono ok. 500 sztuk 
nowych drzew oraz 4 000 
krzewów róż.

Realizacja modernizacji 
Placu Wolności i Rynku 
Zduńskiego niestety wy-
magała usunięcia drzew 
kolidujących z nowym za-
gospodarowaniem terenu, 
bądź będących w złym 
stanie zdrowotnym. Łącz-
nie usunięto kilkadziesiąt 
lip, klonów, jesionów i ja-
rzębów. Prace te wyko-
nywane zostały zgodnie 
z przepisami i w ramach 
uzyskanych decyzji admi-
nistracyjnych pod bezpo-
średnim nadzorem upraw-
nionych organów jak np. 
Łódzki Wojewódzki Kon-
serwator Zabytków, Regio-
nalna Dyrekcja Ochrony 
Środowiska w Łodzi.

W ich miejsce pojawi się 
prawie 100 sztuk nowych 

nasadzeń o obwodach, 
gwarantujących ich szyb-
ki wzrost i właściwe za-
gospodarowanie terenu. 
Będą to lipy drobnolistne, 
klony, głogi, jarzęby po-
spolite, świerki pospolite. 
W załączeniu przekazuje-
my Państwu plan nowych 
nasadzeń na Placu Wol-
ności, Rynku Zduńskim, ul. 
Zamenhofa i Krótkiej.

Ponadto obecnie trwa-
ją prace koncepcyjne dot. 
zagospodarowania prze-
strzeni Placu Wolności 
odpowiednią aranżacją 
sezonowych roślin zie-
lonych. Przykłady takich 
rozwiązań mieliśmy okazję 
zobaczyć podczas ubie-
głorocznego Święta Róży 
przed willą dra A. Tro-
czewskiego, gdzie Zieloną 
Strefę Relaksu stworzyło 
Ogólnopolskie Stowarzy-
szenie Twórców Ogrodów 
(w załączeniu przykładowe 
zdjęcia). Jesteśmy przeko-
nani, że nowe nasadzenia 
drzew i zielone aranża-
cje w sąsiedztwie fontann 
stworzą przyjazną, zieloną 
strefę w tej odrestaurowa-
nej części Kutna.

Stanowisko UM Kutno ws. 
wycinki drzew w centrum:

Na stronie UM Kutno zobaczyć można plan nowych 
nasadzeń na Placu Wolności, Rynku Zduńskim, ul. Za-
menhofa i Krótkiej oraz zdjęcia przykładowych aranżacji 
stworzonych przez Ogólnopolskie Stowarzyszenie Twór-
ców Ogrodów. Podobnie zagospodarowany ma być Plac 
Wolności.

"To przykre patrzeć na "To przykre patrzeć na 
kamienną pustynię"kamienną pustynię"

Wycięcięcie tych drzew na 
Rynku Zduńskim oburzyło TPZK i rozpętało 

prawdziwą burzę w internecie.

Z Placu Wolności i Rynku Zduńskiego 
wycięto większość drzew. UM Kutno 
zapewnia, że pojawią się nowe nasadzenia.
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Ponad 3,2 miliona zło-
tych – tyle pieniędzy 
do tej pory udało się 
zebrać w ramach akcji 
#hot16challenge. To 
charytatywne przed-
sięwzięcie cieszy się 
ogromnym zaintereso-
waniem i udział w nim 
wzięły także osobisto-
ści z Kutna i regionu. 
Na czym polega akcja?

hot16challenge2 to akcja, 
którą zapoczątkował polski 
raper Solar. Zasady są bar-
dzo proste – aby wziąć w niej 

udział, wystarczy nagrać 16 
wersów i zaśpiewać lub zara-
pować, a także wpłacić pie-
niądze na pomoc lekarzom 
i szpitalom w walce z korona-
wirusem.

– Wierzę, że zbiorowa obser-
wacja rosnącej kwoty będzie 
świetnym mobilizatorem do 
wpłat, dlatego, jeśli czujesz 
się z tym okej, chciałbym Cię 
poprosić o udostępnienie in-
formacji o wysokości przeka-
zanej kwoty. Pamiętajmy jed-
nak, że to nie jest zabawa dla 
bogaczy, ani wyścig zbrojeń, 
jakakolwiek pomoc jest super. 
Ostateczny wybór zostawiam 

Tobie. Tak czy inaczej, byłoby 
super obserwować, jak licznik 
rośnie, a na końcu zobaczyć 
nagłówek “Polski Hip–Hop 
zebrał milion na walkę z koro-
nawirusem"! – napisał raper 
Solar, który zainicjował #hot-
16challenge2.

Akcja cieszy się ogromnym 
zainteresowaniem i udział 
w niej wzięło wielu popular-
nych raperów, muzyków, a na-
wet polityków na czele z pre-
zydentem Andrzejem Dudą. 
"Gorące szesnastki" nagrało 
także wiele osobistości z na-
szego regionu. Jako pierwszy 
zarapował starosta Daniel Ko-

walik, a później swoje umiejęt-
ności zaprezentowali między 
innymi wiceprezydenci Kut-
na Jacek Boczkaja i Zbigniew 
Wdowiak, wójt gminy Kutno 
Justyna Jasińska, przewod-
niczący Rady Miasta Kutno 
Mariusz Sikora, radny Paweł 
Markiewicz, prezes MZK Ja-
cek Sikora, dyrektor MOSiR-
–u Paweł Ślęzak, prezes III–li-
gowego KS–u Kutno Zbigniew 
Tomczak czy posłanka Paulina 
Matysiak.

Wszystkie "szesnastki" 
możecie znaleźć na www.
PanoramaKutna.pl ▪

Znani nagrywają "gorące szesnastki"Znani nagrywają "gorące szesnastki"
BEEF Z KORONAWIRUSEM

Prezydent Miasta Kutna 
informuje mieszkańców, 
że od dnia 1 czerwca 
br. wznowiona zostaje 
w pełnym zakresie bez-
pośrednia obsługa in-
teresantów w Urzędzie 
Miasta Kutna.

Osobiste załatwianie spraw 
w urzędzie możliwe będzie 
w godzinach 8.00 – 15.00 
z zachowaniem obowiązują-
cych zasad bezpieczeństwa 
i wymogów sanitarnych. Do-
puszczalna liczba osób prze-
bywających w tym samym 
czasie w jednym pomieszcze-
niu, nie może być większa niż 
jedna osoba na jedno stano-
wisko obsługi.

Dla interesantów wydziałów 
takich jak: Finansów i Budże-
tu (Kasa), Spraw Społecznych 
i Ewidencji Działalności Go-
spodarczej, Geodezji i Kata-
stru, Ochrony Środowiska 
wejście do urzędu od strony 
ul. Podrzecznej. Pozostałe 
wydziały urzędu – wejście od 
Placu Marszałka Józefa Pił-
sudskiego.

Prosimy w dalszym ciągu o 
podporządkowanie się wszel-
kim wymogom higienicznym 
podczas wizyt w urzędzie. ▪

Magistrat znówMagistrat znów
będzie otwartybędzie otwarty

Najmocniej w rolę rapera 
wczuł się radny Paweł 
Markiewicz, który nagrał 
teledysk na blokowisku.

W #hot16challenge udział wziął 
m.in. starosta Daniel Kowalik.

ŻYCZENIA
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Lokali działacze z Kut-
na w ostatnim czasie 
wypowiedzieli wojnę in-
ternetowym hejterom. 
Mowa o Bartoszu Cze-
chowskim, miejskim 
radnym i wicedyrekto-
rze Wydziału Komunika-
cji i Transportu, a także 
przedstawicielach Mło-
dych Demokratów.

Jak mówi Bartosz Cze-
chowski, początkowo nie 
przykładał zbyt dużej wagi do 
komentarzy w internecie. Sy-
tuacja jednak się zmieniła.

– Postanowiłem z tym wal-
czyć, gdy zaczęto rozpowszech-
niać nieprawdziwe informacje 
na jednym z portali interne-
towych na temat mojej osoby 
i mojej rodziny. Nie może być 
przyzwolenia na tego typu za-
chowania – komentuje Cze-
chowski.

Sprawa trafiła do prokuratu-
ry i niebawem okaże się, kto 
jest autorem wpisów, bowiem 
śledczy wydali postanowienie 
o ujawnieniu autora komenta-
rzy.

– Finał będzie w sądzie, bo 
nie ma mojej zgody na sze-

rzenie nieprawdziwych infor-
macji, które mnie pomawiają 
i znieważają w oczach opinii 
publicznej jako radnego i pra-
cownika samorządowego – do-
daj B. Czechowski.

Zawiadomienie do prokura-
tury skierowali także Młodzi 
Demokraci z Kutna. Wszystko 
w związku z falą hejtu, jaka ich 
zdaniem ostatnio na nich spa-
dła.

– W związku z ostatnią, 
szczególnie intensywną falą 
hejtu , którą zostali obrzuceni 
członkowie Koła Młodych De-
mokratów w Kutnie, 14 maja 

br. złożyliśmy zawiadomienie 
do Prokuratury Rejonowej 
w Kutnie – poinformował Pa-
noramę Eryk Owsiany, se-
kretarz Młodych Demokratów 
z Kutna.

– Jako cały zarząd Koła wraz 
z pozostałymi członkami je-
steśmy bardzo zaniepokoje-
ni tym, co w ostatnim czasie 
dzieje się w social mediach, 
a w szczególności na jednym 
z kutnowskich portali. Jednak 
nie pozwolimy sobie dla do-
bra całego stowarzyszenia na 
pomówienia, że działamy „na 
zlecenie” bądź „ za kasę”. W 

nawiązaniu do tego postano-
wiliśmy zareagować na obra-
żanie nas, zwykłych członków 
młodzieżówki, młodych chęt-
nych do działania i pracy osób 
i rozpocząć walkę z hejtem in-
ternetowym – można przeczy-
tać w oficjalnym oświadczeniu 
Młodych Demokratów.

Warto wspomnieć, że z in-
ternetowymi hejterami wal-
czy także Tomasz Walczewski, 
członek Zarządu Powiatu Kut-
nowskiego. Sprawę również 
prowadzi prokuratura, o czym 
pisaliśmy już na łamach Pano-
ramy Kutna. ▪

Wypowiedzieli walkęWypowiedzieli walkę
internetowym hejterominternetowym hejterom Ostatnio z internetowym hejtem walczą m.in.  

członek zarządu powiatu Tomasz Walczewski, 
miejski radny Bartosz Czechowski czy 
przedstawiciele Młodych Demokratów.

ŻYCZENIA
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Policjanci z kutnowskiej 
drogówki brali udział 
w wojewódzkich działa-
niach pn. „Prędkość”.

Funkcjonariusze każdemu 
kierującemu zatrzymanemu 
do kontroli z uwagi na nadal 
obowiązujące obostrzenia dot. 
zakrywania ust i nosa wręczali 
maseczki ochronne.

– Podczas akcji munduro-
wi skontrolowali 27 pojazdów 
i kierowców. Za przekroczenie 
dozwolonej prędkości ukara-
no 20 kierowców. Mundurowi 
przypominają, że nadmierna 

lub niedostosowana do warun-
ków drogowych prędkość to 
najczęściej występująca przy-
czyna wypadków drogowych. 
Niestety, w wielu przypadkach 
przez lekkomyślność kierowców 
przekraczających dozwoloną 
prędkość cierpią inni uczestnicy 
ruchu drogowego – komentuje 
podkom. Edyta Machnik, ofi-
cer prasowy Komendy Powiato-
wej Policji w Kutnie.

Podczas tych działań każdy 
kierowca otrzymywał od poli-
cjantów maseczki ochronne, 
które pochodzą z Urzędu Mar-
szałkowskiego w Łodzi. ▪

Policjanci „suszyli” 
i rozdawali maseczki

 Za przekroczenie dozwolonej 
prędkości ukarano 20 kierowców.

Kutnowscy policjanci 
mają nowego szefa. 
Został nim podinsp. 
Józef Poreda, który 
zastąpił dotychcza-
sowego komendanta 
Krzysztofa Szymań-
skiego.

Komendant Wojewódzki 
Policji w Łodzi na początku 
maja powierzył obowiązki 

na stanowisku Komendanta 
Powiatowego Policji w Kut-
nie podinsp. Józefowi Pore-
dzie.

Podinsp. w policji służy od 
maja 1991 roku, zawiązany z 
pionem kryminalnym naj-
pierw pabianickiej komen-
dy a później jako Naczelnik 
Wydziału Kryminalnego 
KWP w Łodzi.

Z uwagi na szczegól-
ny okres, jakim jest stan 
epidemii uroczyste wpro-
wadzenie w nowe obo-
wiązki dokonał p.o. Ko-
mendanta Wojewódzkiego 
Policji w Łodzi insp. Sła-
womir Litwin za pośrednic-
twem videokonferencji ze 
wszystkimi kierownikami 
jednostek organizacyjnych 
garnizonu łódzkiego. ▪

Jest nowy szefJest nowy szef
kutnowskiej policjikutnowskiej policji

Nowym komendantem policji w 
Kutnie został podinsp. Józef Poreda.

ŻYCZENIA

FOT. KPP KUTNO
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W powiecie kutnowskim 
obecnie zakażonych ko-
ronawirusem jest trzy-
naście osób. Liczba ta 
zwiększyła się w ostat-
nich dniach i starosta 
Daniel Kowalik apelu-
je do mieszkańców o 
przestrzeganie reżimu 
sanitarnego. Ogólnie w 
całym kraju odnotowa-
no już ponad 22 tysiące 
zakażeń i ponad tysiąc 
zgonów.

Według ostatniego raportu 
przed zamknięciem bieżącego 
wydania Panoramy Kutna, w 
powiecie kutnowskim zakażo-
nych było 13 osób (11 z Kutna 
i 2 z gminy Kutno). Ponadto 44 
osoby były objęte kwarantan-
ną, a 2 znajdowały się w szpi-
talu w związku z zakażeniem 
koronawirusa.

Liczba zakażeń zwiększyła się 
w ostatnich dniach i starosta 
wydał apel do mieszkańców.

– Odnotowujemy rozluź-
nienie w stosowaniu się do 
środków bezpieczeństwa. Pa-
miętajmy, że stabilna sytuacja 

epidemiologiczna zależy w 
ogromnej mierze od naszej od-
powiedzialności. Stosujmy się 
do zaleceń służb sanitarnych. 
Zakrywajmy usta i nosy w miej-
scach publicznych. Jeśli nie ma 
konieczności, nie opuszczajmy 
domów – apeluje starosta Da-
niel Kowalik.

Sytuacja w pow. kutnow-
skim (stan 26.05.2020 na 
godz. 13:00)
▪ Kwarantanna i izolacja – 44
▪ Pod nadzorem epidemiolo-
gicznym – 0
▪ Hospitalizowanych – 2
▪ Zarażonych – 13 (11 - miasto 
Kutno, 2 - gmina Kutno)
▪ Osoby wyleczone - 39 (27 - 
miasto Kutno, 7 - gmina Kutno, 
3 - gm. Żychlin, 2 - gm. Kro-
śniewice)
▪ Zgony - 1 (72-latek, obciążony 
chorobami współistniejącymi, 
miasto Kutno)

Sytuacja w kraju 
i woj. łódzkim

We wtorek po południu resort 
zdrowia przekazał informację, 
że odnotowano 209 nowych i 
potwierdzonych przypadków 

zakażenia koronawirusem. 
Najwięcej przypadków doty-
czyło woj. śląskiego (87) i ma-
zowieckiego (76). Na trzecim 
miejscu znalazło się wojewódz-
two łódzkie. 

W Łódzkiem odnotowano 22 
kolejne zakażenia koronawiru-
sem potwierdzone pozytywny-
mi wynikami testów laborato-

ryjnych. Są to osoby w wieku 
od 4 miesiąca życia do 86 roku 
życia. Potwierdzone wyniki do-
tyczą: pięciorga dzieci,  pięciu 
młodych kobiet, dwóch kobiet 
w średnim wieku, dwóch ko-
biet w starszym wieku, czterech 
młodych mężczyzn,  dwóch 
mężczyzn w średnim wieku i 
dwóch mężczyzn w starszym 

wieku
Jak mówi Dagmara Zalewska, 

rzecznik Wojewody Łódzkie-
go, są dobre wiadomości dla 
mieszkańców województwa 
łódzkiego. Kolejnych 19 osób, 
które były zakażone koronawi-
rusem, po leczeniu otrzymało 2 
wyniki ujemne i są zdrowe. To: 
jedna nastoletnia dziewczynka, 
cztery młode kobiety, trzy ko-
biety w średnim wieku, ośmiu 
młodych mężczyzn oraz trzy 
kobiety w średnim wieku.
Zmarło już ponad 1000 

osób
Niestety, we wtorek podano 

również informacje o śmierci 
kolejnych 11 osób zakażonych 
koronawirusem. Są to: (wiek-
-płeć, miejsce zgonu): 94-K 
Nysa, 88-K Bolesławiec, 88-M 
Wałbrzych, 79-K Wrocław, 
73-M Kędzierzyn-Koźle, 88-K 
Poznań, 81-K Racibórz, 66-M 
Racibórz, 60-K Radom, 92-K 
Kozienice, 83-K Warszawa. 
Większość osób miała choroby 
współistniejące. ▪

Najnowszy raport o koronawirusieNajnowszy raport o koronawirusie

++ Najnowsze i sprawdzone informacje dotyczące stanu epidemiologicznego w Kutnie i regionie na www.PanoramaKutna.pl ++

Koronawirus nie daje za wygraną i cały czas pojawiają 
się nowe zakażenia - także w powiecie kutnowskim.

FOT. ILUSTRACYJNE / WOT

ŻYCZENIA
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Kutnowski Dom Kultury 
od marca prężnie dzia-
ła dla nas w sieci. Do 
tej pory mogliśmy sko-
rzystać z wielu atrakcji 
w ramach Kulturalnej 
Kwarantanny i Domów-
ki z Bareją. Było dużo 
śmiechu i mnóstwo 
zabawy. Pracownicy 
KDK zadbali o swoich 
widzów, a szczególnie 
o tych najmłodszych. 
Do tej pory wyemito-
wano również wiele 
spektakli w wykonaniu 
kutnowskich teatrów 
amatorskich.

I choć budynek KDK jest 
nadal zamknięty, to kultural-
ne serce naszego miasta bije 
ONLINE. Co więcej, wciąż ro-
śnie jego popularność wśród 
odbiorców spoza Kutna. Przy-
szedł więc czas na kolejne wiel-
kie wydarzenie. Tym razem 
KDK kwitnie dla nas na wiosnę 
za sprawą PIKNIKU WŚRÓD 
RÓŻ. 

Zazwyczaj w maju mogliśmy 
się spotkać wśród soczystej 
zieleni Parku Traugutta, ale 
ten rok jest wyjątkowy. Kut-
nowskie róże nie dają się tak 
łatwo pokonać i nadal będą 
nas cieszyć swoim wyglądem 
i zapachem. O czym przekonać 
będzie można się także online! 

20 maja wystartował pierw-
szy w historii PIKNIK WSRÓD 
RÓŻ ONLINE. W programie 
znalazły się konkursy, quiz wie-
dzy o różanej tradycji Kutna, 
mnóstwo ciekawostek, filmi-
ków, a przede wszystkim mnó-
stwo róż. Zaprzyjaźnieni z Kut-
nem hodowcy, którzy co roku 
byli obecni na pikniku podczas 
Plenerowych Targów Róża-
nych, pomimo organizacyj-
nych niedogodności również 
postanowili nie odpuszczać. 
W dniu 30 maja (sobota) 
w godzinach od 6:30 do 16:00 
będzie można ich spotkać i za-
kupić sadzonki róż na parkin-
gu przy kutnowskiej targowicy 
(wjazd od strony ul. Barei). 

KDK natomiast przygotował 
masę atrakcji dla całych ro-
dzin – szczególnie dla Dzieci 
i Mam. We własnych domach 
i ogrodach będziemy mogli 
wspólnie bawić się i świętować 
wśród róż Dzień Matki i Dzień 
Dziecka.  

Wszystkie materiały video 
opublikowane na portalu Face-
book można obejrzeć ponow-
nie również w serwisie YouTu-
be. Nie martwcie się więc, jeśli 
coś Was ominęło. Koniecznie 
posłuchajcie o różanej historii 
Kutna, zróbcie kule do kąpie-
li, magnesy na lodówkę lub 
dekorację z patyczków. Kut-
nowski Dom Kultury zaprosił 
do uczestnictwa w projekcie 

zaprzyjaźnionych z Kutnem 
florystów i producentów róż. 
To właśnie oni opowiedzą 
nam o sposobach pielęgnacji 
róż oraz pozostałych kwiatów 
w ogrodach i nie tylko. Pamię-
tajcie, że w każdej chwili mo-
żecie zajrzeć na profil KDK na 
Facebooku, gdzie czekają na 
Was kolejne atrakcje. Śpiesz-
cie się wziąć udział w quizie! 
Czekają na Was bardzo atrak-
cyjne nagrody – sadzonki róż 
od najlepszych polskich pro-
ducentów. Macie czas do 27 
maja! Powodzenia w konkur-
sach i udanej zabawy wśród 
róż! ▪

Piknik Wśród Róż w tym roku onlinePiknik Wśród Róż w tym roku online

OGŁOSZENIE
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Na najbliższej sesji Rady 
Powiatu Kutnowskiego 
radni zadecydują w spra-
wie wniesienia przez Po-
wiat Kutnowski wkładu 
niepieniężnego w wysoko-
ści 9 826 700,00 zł do Kut-
nowskiego Szpitala Samo-
rządowego.

Jak mówi Starosta Kutnowski 
Daniel Kowalik, podniesienie ka-
pitału zakładowego spółki umoż-
liwi konsolidacje zadłużenia, któ-
rej najważniejszym zadaniem jest 
refinansowanie istniejących, wie-
loletnich zobowiązań, czyli zastą-
pienie długów wobec licznych wie-

rzycieli jednym tańszym w jednej 
grupie finansowej.

– Taki ruch oprócz zmniejsze-
nia kosztów uniemożliwi również 
postawienie szpitala w stan upa-
dłości przez nie spłacanych latami 
wierzycieli zobowiązań KSS. Po-
garszająca się od wielu lat sytuacja 
Kutnowskiego Szpitala Samorzą-
dowego zdeterminowała Zarząd 
Powiatu Kutnowskiego do tego, 
aby w ubiegłym roku rozpocząć 
procedurę restrukturyzacji spółki. 
Szereg działań zarządczych oraz 
utworzenie dobrego planu na-
prawczego otworzyły dla kutnow-
skiej lecznicy możliwość skonsoli-
dowania wieloletnich zobowiązań 

ciążących na szpitalu – komentuje 
starosta Daniel Kowalik.

Jak się okazuje, nieprzewidziany 
przez nikogo kryzys spowodowa-
ny pandemią COVID–19 wpłynął 
w ogromny sposób na już złą sytu-
ację finansową szpitala. W chwi-
li obecnej obłożenie oddziałów 
w jednostce oscyluje w granicach 
40–60%.

– Musimy zapewnić mieszkań-
com Powiatu Kutnowskiego pro-
fesjonalną i adekwatną do potrzeb 
opiekę medyczną nie rezygnując 
jednak z działań mających na celu 
utrzymania ciągłości pracy jed-
nostki – dodaje D. Kowalik. ▪

Podniosą kapitał zakładowy szpitala?Podniosą kapitał zakładowy szpitala?

Dwie z trzech wytypowanych 
przez śledczych osób zostały już 
zatrzymane.

Sceny rodem z filmów 
kryminalnych rozegra-
ły się w weekend na 
ulicach Kutna. Na Tro-
czewskiego kilka osób 
zostało zaatakowanych 
przez napastników, 
a jeden z nich uzbrojony 
był w maczetę! Śledczy 
zatrzymali w tej spra-
wie już dwie osoby.

Do mrożących krew w żyłach 
zdarzeń doszło w sobotę tuż 
po północy. Grupę osób prze-
chodzącą ulicą Troczewskiego 
w pewnej chwili zaatakowało 
kilka osób. 

Jak relacjonuje w mediach 
społecznościowych brat jedne-
go z poszkodowanych, spraw-
ca w bójce zadawał ciosy ma-
czetą w głowę, korpus i nogi. 
Dodatkowo podczas ucieczki 
napastnicy mieli potrącić jed-

nego z zaatakowanych męż-
czyzn.

– Na szczęście się obronił 
i przeżył, a nagranie z telefo-
nu koleżanki pozwoliło uwie-
rzyć policji w istnienie tych 
maczet. Oberwało się również 
dziewczynom i małemu psu, 
który był z nimi na spacerze 
i szczekał podczas awantury. 
(...) Kutno to nie dziki zachód, 
żebyśmy tolerowali noszenie 
maczet i ślepą agresję, a tak-
że bezkarność w maseczce – 
można przeczytać w interne-
cie.

O sprawie głośno zrobiło 
się w sobotę wieczorem, gdy 
w mediach społecznościowych 
Doradztwo Kryminalne Łuka-
sza Kucharskiego opubliko-
wało zdjęcie przedstawiające 
jednego z napastników, który 
trzymał w ręce maczetę.

Jak powiedział Panoramie 

Piotr Helman z Proku-
ratury Rejonowej w Kutnie 
w związku z napadem zatrzy-
mano dwie osoby. Wśród nich 
jest 18-latek, który miał za-
atakować grupę osób niebez-
piecznym narzędziem.

– Zatrzymane zostały 
2 osoby z naszego regionu 
i prowadzone są z nimi czyn-
ności. Poszukujemy jeszcze 
trzeciej wytypowanej oso-
by, która miała wziąć udział 
w tym zdarzeniu – mówi 
Piotr Helman.

18-latek będzie prawdopo-
dobnie odpowiadał za pobicie 
z użyciem niebezpiecznego 
narzędzia, zaś pozostali za po-
bicie.

O szczegółach i nowych 
faktach w sprawie będzie-
my informować na bie-
żąco na www.Panorama-
Kutna.pl ▪

18-latek będzie prawdopodobnie 
odpowiadał za pobicie z użyciem 
niebezpiecznego narzędzia.

Brutalny atak maczetą w Kutnie!Brutalny atak maczetą w Kutnie!
Cztery osoby ranne, są pierwsze zatrzymaniaCztery osoby ranne, są pierwsze zatrzymania

Do brutalnego ataku doszło w 
nocy z piątku na sobotę przy ul. 
Troczewskiego.
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Wolontariusze z Kutna 
mają olbrzymie serce! 
W ostatnim czasie, w 
związku z pandemią 
koronawirusa, prowa-
dzili zbiórkę pieniędzy 
na wsparcie medyków, 
a ponadto swoimi dzia-
łaniami wspierali wiele 
instytucji.

W internecie w ostatnich ty-
godniach prowadzona była 
zbiórka na wsparcie kutnow-
skiej służby zdrowia. Wpłaciło 
61 osób i udało się zebrać 5860 
złotych. To jednak nie wszyst-
ko, co udało się uzbierać.

– Całą akcję można szaco-
wać na łącznie około 15 tysię-

cy złotych. Wsparcie zostało 
ukierunkowane na instytucje 
i osoby potrzebujące. Rozda-
liśmy między innymi ponad 
1,5 tysiąca przyłbic, około 3 
tysięcy maseczek wielokrot-
nego użytku, 40 opakowań 
rękawiczek nitrylowych oraz 
400 litrów płynu do dezynfek-
cji. Dodatkowo do Państwowej 
Straży Pożarnej, OSP Koma-
dzyn i OSP Dąbrowszczak tra-
fiły opryskiwacze do dezynfek-
cji – komentuje Adrian Czekaj, 
który działa zarówno w Kut-
nowskich Motocyklistach, jak 
i grupie Widzialna Ręka.

Dużą popularnością cieszyła 
się także akcja „Przyłbica dla 
seniora”. W ciągu 4 dni Kut-

nowscy Motocykliści rozwieźli 
seniorom ponad 70 przyłbic 
na terenie całego Kutna – to 
jednak nie koniec, bowiem 
w drodze jest kolejnych 30.

To wszystko udało się zrobić 
dzięki wielkiemu sercu wielu 
osób. W akcję pomocową zaan-
gażowali się m.in. wspomniani 
Kutnowscy Motocykliści, Hu-
fiec ZHP, Inicjatywa społeczna 
„Za torami”, sztab WOŚP czy 
Jolka Dokg, która dba o zwie-
rzaki w ramach akcji.

– Ze swojej strony dziękuję 
wszystkim wolontariuszom, 
którzy zaangażowali się w ak-
cję. Podziękowania należą się 
także prezydentom Kutna, 
pracownikom Urzędu Miasta 

oraz staroście Danielowi Ko-
walikowi i pracownikom in-
stytucji podległych starostwu 
– dodaje A. Czekaj. ▪

– Wsparcie zostało ukierunkowane na 
instytucje i osoby potrzebujące – komentuje 
Adrian Czekaj z Kutnowskich Motocyklistów

WIĘCEJ ZDJĘĆ ZNAJDZIESZ NA 
www.PANORAMAKUTNA.pl

Na wsparcie liczyć mogli także między 
innymi strażacy z OSP Komadzyn.

Wielkie serce wolontariuszy z KutnaWielkie serce wolontariuszy z Kutna
Niosą pomoc w czasie pandemiiNiosą pomoc w czasie pandemii

ŻYCZENIA
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Jak wygląda sytuacja 
w szpitalu w Kutnie 
w trakcie pandemii ko-
ronawirusa? Starosta 
kutnowski Daniel Ko-
walik obszernie odniósł 
się do zapytania, ja-
kie w ostatnich dniach 
wpłynęło do niego od 
posłanki Agnieszki Ha-
najczyk (Koalicja Oby-
watelska).

– Czy pracownicy szpitala zo-
stali dodatkowo wynagrodzeni 
za pracę podczas epidemii? Czy 
starostwo powiatowe zakupiło 
dla pracowników kutnowskie-
go szpitala testy na obecność 
wirusa SAR_Cov2_2? – pyta-
ły starostę posłanka Agniesz-
ka Hanajczyk i jej asystentka 
Martyna Stasiak.

W piśmie adresowanym do 
starosty pytano także o oce-
nę liczby dostępnych testów, 
a także czy w powiecie kutnow-
skim planowane jest otworze-
nie punktów testów typ „drive 
thru” dla mieszkańców, finan-
sowanych przez NFZ.

Starosta Daniel Kowalik 

w ostatnich dniach udzielił 
obszernych wyjaśnień ww. 
sprawach. Jak więc wygląda 
sytuacja w kutnowskim szpi-
talu w trakcie pandemii koro-
nawirusa?

Mniejsze obłożenie 
w szpitalu

Jak mówi starosta Daniel 
Kowalik, w celu podjęcia 
skutecznych działań i zapew-
nienia pomocy medycznej 
osobom w stanie nagłego za-
grożenia zdrowia „Kutnowski 
Szpital Samorządowy” Sp. 
z o.o. w Kutnie jest postawiony 
w stan podwyższonej goto-
wości, poprzez utworzenie 
oddziału zakaźnego, który 
w wypadku sytuacji wyjątko-
wej umożliwi udzielenie po-
mocy medycznej osobom do-
tkniętym COVID-19.

Na chwilę obecną oddział za-
kaźny nie został uruchomiony 
(pacjentów z terenu powiatu 
kutnowskiego obsługuje Wo-
jewódzki Specjalistyczny Szpi-
tal im. dr Wł. Biegańskiego 
w Łodzi oraz Wojewódzki 
Szpital Specjalistyczny im. 
Marii Skłodowskiej-Curie w 

Zgierzu).
– W związku z powyższym 

szpital w Kutnie nie odnoto-
wuje zwiększonych obowiąz-
ków związanych z sytuacją 
pandemiczną, a wręcz prze-
ciwnie; na chwilę obecną ob-
łożenie oddziałów w jednostce 
oscyluje w granicach 40-60% 
– wyjaśnia starosta.

Umowa na badania 
serologiczne

Jak się okazuje, Powiat Kut-
nowski zawarł umowę na wy-
konanie testów serologicznych 
dla wszystkich jednostek, dla 
których organem prowadzą-
cym jest Powiat Kutnowski. 
Testy wykonywane są w przy-
padku zaistniałej konieczności 
i mają na celu zabezpieczenie 
również pracowników Kut-
nowskiego Szpitala Samo-
rządowego, dla którego Po-
wiat Kutnowski jest jedynym 
wspólnikiem.

– Należy zauważyć, iż od po-
czątku trwania pandemii CO-
VID-19 każdej osobie skiero-
wanej przez Powiatową Stację 
Sanitarno-Epidemiologiczną 
w Kutnie na przeprowadzenie 

testów na obecność wirusa 
SARS_CoV_2 takie badanie 
zostało wykonane – informuje 
D. Kowalik.

Również w trakcie zleco-
nych przez Powiat Kutnow-
ski testów przesiewowych, 
każde konieczne badanie we-
ryfikujące obecność wirusa 
SARS_CoV_2 zostało prze-
prowadzone bezzwłocznie. 
Nie odnotowano przy tym 
żadnego przypadku odmowy 
wykonania takiego badania.
Uruchomiono „drive thru”

W dniu 19 maja 2020 na te-
renie powiatu kutnowskiego, 
w Kutnowskim Szpitalu Sa-
morządowym uruchomiono 
specjalną strefę diagnostyczną 
COVID-19 „drive thru”.

– Planowane jest przeprowa-
dzenie profilaktycznych badań 
na obecność SARS-CoV-2, 
skierowanych do całej załogi 
Kutnowskiego Szpitala Sa-
morządowego, prowadzonych 
metodą RT-PCR (tak zwane 
testy genetyczne) – zapowiada 
D. Kowalik. ▪

Sytuacja w kutnowskim szpitaluSytuacja w kutnowskim szpitalu
w czasie pandemii koronawirusaw czasie pandemii koronawirusa

Przy szpitalu ustyuowany został 
namiot, który może w razie 
konieczności służyć np. jako 
"brudna" izba przyjęć.

Okolice Jana Pawła II 
i Podrzecznej już nie-
bawem zamienią się 
w kwietną łąkę. Na do-
datek pojawiły się tam 
nowe nasadzenia.

Biuro Zieleni Miejskiej zre-
alizowało projekt pn. Kut-
nowska łąka kwietna – pro-
jekt ten został wybrany przez 
mieszkańców do realizacji w 
zeszłorocznym głosowaniu w 
ramach Kutnowskiego Bu-
dżetu Obywatelskiego. Łąka 
została założona w dwóch lo-
kalizacjach u zbiegu ul. Jana 
Pawła II i ul. Podrzecznej.

Teren łatwo znaleźć, gdyż 
pojawiły się tam też tabliczki 
informacyjne. Rośliny z łąko-
wej mieszanki powoli wscho-
dzą, a my już nie możemy się 
doczekać efektu końcowego.

W pasie drogowym ul. Jana 
Pawła II pojawiły się ostatnio 
nowe nasadzenia. Na rabacie 
rosną już następujące rośliny: 
dereń biały "Sibirica",ber-
berys "Bagatelle", hortensja 
"Little Lime Jane", trzcinnik 
"Overdam", miskant chiński 
w dwóch odmianach: "Gracil-
limus" i "Adagio".

– Mamy nadzieję, że rośliny 
zaaklimatyzują się w nowym 
miejscu, a w przyszłym sezo-
nie rabata osiągnie zamierzo-
ny wygląd – informuje Biuro 
Zieleni Miejskiej w Kutnie. ▪

Rośnie nowaRośnie nowa
kwietna łąkakwietna łąka

Policjanci kutnow-
skiej drogówki już 
od 2 lat dysponują 
na służbie terminala-
mi płatniczymi. Dzię-
ki tym urządzeniom 
można natychmiast 
uregulować należ-
ność za wykroczenie, 
bez ponoszenia dodat-
kowych kosztów i nie 
tracąc czasu.

To również spore ułatwie-
nie dla obcokrajowców. 
W terminale są wyposażone 
patrole dbające o bezpie-
czeństwo na drodze.

Urządzenia przystosowane 
są do akceptowania płatno-
ści kartami oraz aplikacją 
płatniczą BLIK. Funkcjona-
riusze kutnowskiej drogówki 
dysponują 7 takimi urządze-
niami.

– Przypominamy, że 
oprócz nowej formy uisz-
czenia mandatu karnego, 
ukarani nadal do dyspozycji 
mają możliwość opłacenia 
mandatu w tradycyjny spo-
sób: przelewem lub wpłatą 
gotówkową na poczcie na 
konto wskazanego Urzędu 
Skarbowego – komentuje 
podkom. Edyta Machnik, 
oficer prasowy KPP Kutno. ▪

Dostałeś mandat?Dostałeś mandat?
Możesz zapłacić kartąMożesz zapłacić kartą

ŻYCZENIA
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Czy w budynku kutnow-
skiego Urzędu Miasta 
pojawi się winda dla 
niepełnosprawnych? 
W tej sprawie inter-
weniuje radny Rafał 
Jóźwiak, a magistrat 
złożył wniosek o dofi-
nansowanie inwestycji 
i czeka na odpowiedź.

– W związku z brakiem do-
stępności większości budynku 
Urzędu Miasta Kutno dla osób 
niepełnosprawnych na wóz-
kach i deklaracją prezyden-
ta Zbigniewa Burzyńskiego 

w sprawie prac przeciwdzia-
łających temu faktowi (odp. 
na moją interpelację z lutego 
2019) proszę o informację, ja-
kie działania podjęto w związ-
ku z budową windy – zwrócił 
się z interpelacją do władz 
miasta radny Rafał Jóźwiak.

Jak poinformował kutnow-
ski magistrat, w 2018 roku 
złożono wniosek do Państwo-
wego Funduszu Rehabilita-
cji Osób Niepełnosprawnych 
o dofinansowanie projektu w 
ramach „Programu wyrówny-
wania różnic między regiona-
mi III”, obszar B, pn. „Montaż 

windy wewnętrznej dla osób 
niepełnosprawnych w budyn-
ku Urzędu Miasta Kutno”.

Wniosek zawierał doku-
mentację techniczną (projekt 
budowlany i wykonawczy), 
kosztorysy inwestorskie oraz 
pozwolenia na budowę. Łącz-
ny koszt realizacji projektu to 
kwota 543.760,92 pln. Wnio-
sek przekazano do Powiatowe-
go Centrum Pomocy Rodzinie 
w Kutnie w dniu 14.02.2018 
roku. Wniosek został odrzuco-
ny z uwagi na brak odpowied-
nich zapisów w „Programie 
wyrównywania różnic między 

regionami III”, 
które umożliwiałyby dofinan-
sowanie inwestycji w budyn-
kach urzędów.

Jak się okazuje, w 2020 roku 
w „Programie wyrównywania 
różnic między regionami III”, 
wprowadzono zmiany, zgod-
nie z którymi można się ubie-
gać o dofinansowanie likwida-
cji barier architektonicznych 
również w urzędach.

W związku z tym Miasto Kut-
no ponownie złożyło wniosek 
do PFRON o dofinansowanie 
projektu dotyczącego mon-

tażu windy. Wniosek 
przekazano do PCPR-u w dniu 
19 lutego 2020 roku.

– W dniu 5 marca 2020 Mia-
sto Kutno uzyskało pisemną 
informację od PCPR-u, że 
wniosek przekierowany został 
do oddziału Łódzkiego Pań-
stwowego Funduszu Rehabili-
tacji Osób Niepełnosprawnych 
celem jego rozpatrzenia. Prze-
widywany termin rozpatrze-
nia wniosku to czerwiec 2020 
– informuje Jacek Boczkaja, 
zastępca prezydenta Kutna. ▪

W magistracie powstanieW magistracie powstanie
winda dla niepełnosprawnych?winda dla niepełnosprawnych?

Na razie nie wiadomo, 
czy i kiedy odrestauro-
wane zostaną zdewa-
stowane ławki w par-
ku nad Ochnią. W tej 
sprawie interpelację 
ostatnio napisał radny 
Łukasz Walczak i do 
sprawy ustosunkował 
się już kutnowski magi-
strat.

– Na terenach rekreacyjnych 
w parku nad Ochnią znajduje 
się około 40 ławek, które od 
czasu powstania tego parku 
nie były odnawiane. Proszę o 
uzupełnienie brakujących ele-
mentów ławek oraz pomalo-
wanie ich celem odświeżenia 
– zawarł w interpelacji Łu-
kasz Walczak.

Jak mówi radny Walczak, 
niskim kosztem można po-
prawić wizerunek tej części 
Kutna.

– W skali budżetu miasta nie 
jest to duży wydatek, a przy-
czyni się w znacznym stopniu 
do poprawy wizerunku parku, 
w którym dużo osób spędza 
wolny czas. W ubiegłym roku 
już składałem w tej sprawie 
interpelację, lecz moja prośba 
nie została zrealizowana – ko-
mentuje Ł. Walczak

Miasto przyznaje, że pod-
jęło działania w tej sprawie, 
ale jego plany pokrzyżowa-
ła pandemia koronawirusa 
i zrezygnowano „z tak drogie-
go zadania”.

– Na początku roku Biu-

ro Zieleni Miejskiej podjęło 
działania w sprawie wyceny 
wymiany elementów małej ar-
chitektury na wspomnianym 
terenie. Jednak ze względu na 
zaistniałą sytuację, związaną 
z wystąpieniem pandemii, 
zrezygnowaliśmy z tak dro-
giego zadania – komentuje 
Jacek Boczkaja, zastępca 
prezydenta Kutna.

Niewykluczone jednak, że 
ławki niebawem zostaną od-
restaurowane.

– Aktualnie zbierane są wy-
ceny remontu ławek (malo-
wanie, wymiana desek). Jeżeli 
koszty nie przekroczą finanso-
wych możliwości, zadanie zo-
stanie wykonane w bieżącym 
roku – dodaje J. Boczkaja. ▪

Na tę chwilę mieszkań-
cy czekali od wielu lat. 
Kutnowski magistrat 
podpisał umowę na 
budowę jednej z ulic 
na obrzeżach miasta. 
Mowa o ulicy Paderew-
skiego.

Mieszkańcy od wielu lat pro-
sili władze miasta, aby zajęły 
się budową drogi. Do tej pory 
nie było tam asfaltu, tylko do-
słownie dziura na dziurze.

– Podpisałem umowę na 
budowę ulicy Paderewskiego. 
Koszt zadania to 1.621.547 zł, 
a wykonawcami jest, co cie-
szy, konsorcjum kutnowskich 
firm. Za kilka miesięcy widok 
będzie zupełnie inny niż na 
załączonym zdjęciu. Pomi-
mo pandemii działamy! Dużo 
zdrowia dla wszystkich – na-
pisał w mediach społeczno-

ściowych wiceprezydent Ja-
cek Boczkaja.

Władze miasta tym samym 
rozwiały wątpliwości, jakie 
ostatnio pojawiły się w opinii 
publicznej. W sprawie inter-
pelację napisała nawet Ewa 
Rzymkowska, wiceprzewod-
nicząca  Rady  Miasta  Kutno.

– W związku z sygnałami, 
jakie docierają do mnie od 
mieszkańców ul. Paderew-
skiego i okolicy, jakoby wła-
dze miasta zrezygnować miały 
z remontu tejże ulicy, bardzo 
proszę o potwierdzenie lub 
zdementowanie przedmio-
towych informacji. Jeżeli re-
mont ma zostać przesunięty/
niewykonany, bardzo proszę 
o wskazanie przyczyn – napi-
sała Ewa Rzymkowska, wice-
przewodnicząca Rady Miasta 
Kutno. ▪

Na Paderewskiego wreszcieNa Paderewskiego wreszcie
wybudują normalną drogęwybudują normalną drogę

Na budowę drogi z prawdziwego 
zdarzenia mieszkańcy ulicy 

Paderewskigo czekają od wielu lat.

Kiedy naprawią ławki nad Ochnią?Kiedy naprawią ławki nad Ochnią?

Stan ławek w parku nad Ochnią 
pozostawia dużo do życzenia.

Czy niepełnosprawni poruszający 
się na wózku inwalidzkim 

niebawem będą mogli bez 
problemu dostać się do UM Kutno?
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W ostatnich dniach 
w Kutnie odbył się hap-
pening przedstawicie-
li Lewicy dotyczący 
pedofilii w kościele. 
W ramach protestu le-
wicowi działacze zakry-
li nekrologi zmarłych 
mieszkańców swoimi 
afiszami. To wzbudzi-
ło duże kontrowersje 
wśród mieszkańców i 
lokalnych działaczy po-
litycznych.
Lewica zorganizowała hap-
pening przed kościołem pw. 
św. Wawrzyńca w Kutnie. Te-
matem przewodnim była pe-
dofilia w kościele oraz głośne 
filmy braci Sekielskich „Tylko 
nie mów nikomu” i „Zabawa 
w chowanego”.

Przedstawiciele Lewicy pod-
czas happeningu sięgnęli po 
bardzo kontrowersyjne meto-
dy. Na przykościelnym słupie 
ogłoszeniowym przykleili swo-
je afisze „Stop pedofilii w ko-
ściele”, tym samym zaklejając 
kilka nekrologów. Nie widzą 
w tym jednak nic złego.

– Nie zrywaliśmy żadnych 
nekrologów, a w przed po-
wieszeniem naszych kartek 
upewniliśmy się, że nie są za-
krywane informacje odnośnie 
aktualnych pogrzebów – po-
wiedział Panoramie Sebastian 
Walczak z kutnowskiej lewi-
cy. – Sam słup jest publiczny 
i znajduje się w bezpośredniej 
bliskości największego ko-
ścioła w Kutnie. Tym samym 
uznaliśmy, że jest najlepszym 
miejscem, żeby wyrazić nasz 
protest przed uprzywilejowa-
nym traktowaniem urzędni-
ków kościoła katolickiego, któ-

rzy molestują dzieci.
Jak mówi przedstawiciel 

Lewicy, protest miał na celu 
zwrócenie uwagi na „ogromny 
problem pedofilii w kościele 
oraz zachęcić do obejrzenia fil-
mów braci Sekielskich”.

– Niestety pomimo, że mi-
nął rok od poprzedniego fil-
mu „Tylko nie mów nikomu” 
w Polskim prawie nadal bra-
kuje systemu, który skutecz-
nie zapobiegałby krzywdzeniu 
dzieci przez osoby duchowne. 
Wyjątkowo boleśnie widać to 
w nowym filmie braci Sekiel-
skich, gdzie ksiądz pedofil nie 
boi się reakcji swojego bisku-
pa, wręcz przeciwnie. A sam 
biskup, wiedząc o pedofilii 
swojego podopiecznego „za-
miata sprawę pod dywan” – 
komentuje S. Walczak. – Jako 
Lewica sprzeciwiamy się takie-
mu postępowaniu. Nie tylko 
wobec księży, ale uważamy, że 
każdy pedofil powinien zostać 
sprawiedliwie osadzony. Nie-

stety ta sprawiedliwość czę-
ściej dotyczy zwykłych ludzi: 
nauczycieli, hydraulików… niż 
osób duchownych – kończy 
Walczak.

Forma, jaką przybrał protest 
Lewicy, spotkała się z krytyką 
zarówno ze strony mieszkań-
ców, jak i lokalnych działaczy 
politycznych. W internecie po-
jawiło się wiele wpisów potę-
piających happening.

– Stowarzyszenie Mło-
dzi Demokraci koło 
Kutno w pełni wspie-
rają podejście człon-
ków kutnowskiej 
i ogólnokrajowej Le-
wicy, która domaga 
się sprawiedliwe-
go osądzenia osób 
duchownych, które 
dopuściły się pedo-
filii. (...) Jednak nie 
można pozwolić na 
zakrywanie nekrologów 
czymkolwiek. Potępiamy 
takie zachowanie i nie zga-
dzamy się z taką formą prote-
stu. Nekrolog służy do poinfor-
mowania o śmierci bliskiego, 
osoby która przez lokalną spo-
łeczność może być znana bądź 
kojarzona. Współczujemy oso-
bom, których nekrologi zostały 
zasłonięte i łączymy się z nimi 
w bólu. Całe koło kutnowskich 
Młodych Demokratów chciało-
by również wyrazić najgłębsze 
wyrazy współczucia dla ofiar 
i ich rodzin, które zostały po-
krzywdzone przez pedofili. 
Razem z nimi będziemy dążyć 
do sprawiedliwego procesu 
i osądzenia winnych – komen-
tuje Patryk Barański, prze-
wodniczący Młodych Demo-
kratów Kutno

Zaklejaniu nekrologów 

sprzeciwiają się także m.in. 
przedstawiciele Prawa i Spra-
wiedliwości Ewa Rzymkow-
ska – wiceprzewodnicząca 
Rady Miasta i radny Bartosz 
Czechowski, a także działaczka 
Koalicji Obywatelskiej Marty-
na Stasiak.

– Akcja kutnowskiej Lewicy 
woła o pomstę do nieba. For-
macja postanowiła dać o sobie 
znać, robiąc hucpę pod Kościo-
łem. Ostentacyjne zaklejanie 
nekrologów swoimi ulotkami, 
mimo, iż – jak widać na zdję-
ciach opublikowanych przez 
kutnowskie media – obok było 
sporo wolnego miejsca. Pano-
wie i Panie, było sobie na czoło 

nakleić, żeby 
były bardziej widoczne. Słabo, 
bardzo słabo – napisała w in-
ternecie Ewa Rzymkowska.

– Nie zgadzam się na skan-
daliczne zachowanie polegają-
ce na przywieszeniu na słupie 
ogłoszeniowym przy kościele 
kartek z napisem „Stop pedofi-
lii w kościele”, które zakrywają 
nekrologi. Wyrażam ubolewa-
nie, że do tego typu akcji wy-
korzystano wspomniany słup, 
przeznaczony w celu upamięt-
nienia i informacji o nabożeń-
stwach żałobnych. Szanujmy 
osoby, które odeszły i ich bli-
skich pogrążonych w żałobie. 
Mówię stanowcze NIE tego 
typu zachowaniom! Szanujmy 
się nawzajem, ponad podzia-
łami – komentuje Martyna 
Stasiak. ▪

Na przykościelnym słupie pojawiły się 
afisze "Stop pedofilii w kościele".

Sebastian Walczak z Lewicy 
zapewnia, że nie zrywano 

nekrologów, ani nie zakrywano 
aktualnych klepsydr.

WIELKIE KONTROWERSJE PO HAPPENINGU LEWICY

Protestowali przeciwko pedofiliiProtestowali przeciwko pedofilii
i zakryli nekrologii zakryli nekrologi

Bardzo nietypową 
interwencję odno-
towali strażnicy 
miejscy z Kutna. 
Uratowali kaczusz-
ki, które wpadły 
do kanalizacji.

Jak mówi Ryszard 
Wilanowski, komen-
dant Straży Miejskiej 
w Kutnie, do dyżurne-
go wpłynęło zgłoszenie 

od mieszkańców osie-
dla Łąkoszyn, że na ul. 
Bukowej do studzienki 
wpadły małe kaczki.

– Matka wraz z po-
zostałymi kaczusz-
kami krążyła obok. 
Przybyły na miejsce 
patrol straży miejskiej 
powiadomił o fakcie 
Przedsiębiorstwo Wo-

dociągów i Kanaliza-
cji. Pracownicy PWiK 
przybyli ze specjali-
styczną kamerą i ka-
czątka udało się znaleźć 
w kanalizacji. Zosta-
ły uwolnione, są całe 
i zdrowe – komentuje 
kulisy nietypowej in-
terwencji Ryszard Wi-
lanowski. ▪ Dzięki sprawnej akcji Straży Miejskiej 

i PWiK udało się uratować małe kaczki.

Nietypowa akcja straży miejskiejNietypowa akcja straży miejskiej
Ratowali małe kaczkiRatowali małe kaczki
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Blisko 30 tysięcy zło-
tych kutnowski magi-
strat zamierza przeka-
zać komendzie policji 
na ponadnormatywne 
patrole piesze. W tej 
sprawie interpelację 
ostatnio do władz mia-
sta skierował radny 
Bartosz Czechowski.

– W związku z występo-
waniem obecnie zagrożenia 
epidemiologicznego wirusa 
COVID-19 w naszym kraju, 
kieruję swoje zapytanie odno-
śnie dodatkowych patroli poli-
cji w wakacje i zabezpieczenia 
na ten cel dodatkowych środ-
ków finansowych w ramach 
corocznej współpracy przy do-
datkowych pieszych patrolach 
policji? – pyta władze miasta 
radny Bartosz Czechowski.

Radny jest również ciekawy, 
czy miasto dysponuje mapą 
dotyczącą zagrożeń w Kutnie.

– Czy miasto opracowało 
mapę zagrożeń występują-
cych na terenie miasta Kutno 
w oparciu o raport o stanie 
bezpieczeństwa na terenie na-
szego miasta? – dodaje B. Cze-
chowski.

Jak informuje Jacek Boczka-

ja, zastępca prezydenta Kut-
na, w ramach prowadzonych 
działań w związku ze stanem 
epidemii wprowadzonym na 
terenie kraju od marca do 
dnia 22 maja 2020 roku straż-
nicy miejscy wraz z funkcjona-
riuszami policji z KPP Kutno 
zrealizowali 150 wspólnych 
patroli, których głównym za-
daniem było reagowanie na 
zachowania naruszające prze-
pisy wprowadzone w związku 

z epidemią COVID-19.
– Na podstawie wniosku 

organów policji w Kutnie z 
dniem 1 czerwca 2020 roku 
zacznie obowiązywać porozu-
mienie, które zostanie podpi-
sane przez Prezydenta Miasta 
Kutno i Komendanta Powiato-
wego Policji w Kutnie o służ-
bach ponadnormatywnych. 
Na mocy porozumienia pre-
zydent przekaże środki finan-

sowe w wysokości 29.440,00 
zł, które pozwolą na zorga-
nizowanie 160 dodatkowych 
pieszych służb funkcjonariu-
szy policji. W porozumieniu 
zawarto też zapis o obowiązku 
reagowania przez te patrole na 
przypadki nieprzestrzegania 
przepisów związanych z wpro-
wadzeniem stanu epidemii – 
wyjaśnia zastępca prezydenta 
Kutna.

W ramach prowadzonych 
przez podległą Straż Miejską 
działań wykorzystywana jest 
opracowana przez policję Kra-
jowa Mapa Zagrożeń, która 
jest na bieżąco aktualizowana 
poprzez wymianę informacji 
pomiędzy Strażą Miejską a Po-
licją z uwzględnieniem wnio-
sków i zgłoszeń mieszkańców.

– Jednocześnie informuję, że 
prezydent od wielu lat pozy-
tywnie odpowiada na wnioski 
komendanta policji, dotyczą-
ce sfinansowania ponadnor-
matywnych, pieszych patroli 
na terenie miasta – systema-
tycznie zwiększając na ten cel 
środki, które są uwzględnione 
w budżecie miasta –  dodaje J. 
Boczkaja. ▪

W związku z pandemią koronawirusa, 
na ulicach Kutna spotkać można bylo 

piesze patrole policji i Terytorialsów.

Będzie więcej patroli policjiBędzie więcej patroli policji

Do poważnie wygląda-
jącego zdarzenia drogo-
wego doszło w ponie-
działek na autostradzie 
A1, gdzie z drogi wypadł 
samochód osobowy.

Tuż po godzinie 10 służby 
otrzymały zgłoszenie, że na 
258 km autostrady A1 przy 
wjeździe na MOP Krzyża-
nów, osobowe auto z niewy-
jaśnionych przyczyn zjecha-
ło z drogi i wpadło do rowu. 
Na miejsce zadysponowano 
Ochotniczą Straż Pożarną z 
Krzyżanowa, a także policję.

– Zdarzenie zakwalifikowa-
liśmy jako kolizję, nikt nie 
odniósł obrażeń. Kierowca 
został ukarany mandatem 
karnym – poinformowała 
Panoramę podkom. Edyta 
Machnik, oficer prasowy 
KPP Kutno. ▪

Groźnie na 
autostradzie

REKLAMA
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Po sześciu latach III 
liga piłkarska wraca do 
Kutna. Decyzją PZPN-u 
zakończono rozgrywki 
czwartej ligi łódzkiej, 
której po rundzie je-
siennej liderem był KS 
Kutno i nasz klub tym 
samym awansował 
do wyższej klasy roz-
grywkowej. O obecnej, 
niecodziennej sytuacji 
rozmawiamy ze Zbi-
gniewem Tomczakiem, 
prezesem Klubu Spor-
towego „Kutno”.

Awans do III ligi to wiel-
ki sukces. Pojawiają się 
jednak krytyczne głosy, że 
to promocja przy zielo-
nym stoliku.

Myślę, że jeśli ktoś mówi, 
że awansowaliśmy tylko 
przy zielonym stoliku, to 
jest to nieprawdziwe, krzyw-
dzące i umniejszające nasz 
sukces. W rundzie jesiennej 
wypracowaliśmy sobie sze-
ściopunktową przewagę. Do 
wiosennych rozgrywek przy-
stępowaliśmy ze wzmocnio-
nym składem. Byliśmy przy-
gotowani mentalnie, fizycznie 
i kadrowo. Jestem pewien, 
że zdołalibyśmy utrzymać tę 
przewagę, a może i nawet ją 
powiększyć, jeśli byłaby taka 
sposobność.

Fakt jest jednak taki, że 
III liga po latach wraca do 

Kutna.
Tak. Bardzo się z tego powo-

du cieszę. To ogromny sukces 
całego sztabu ludzi. Sześć lat 
temu wiele osób zastanawiało 
się, czy podołamy wyzwaniu, 
które wówczas wzięliśmy na 
swoje barki, zakładając nowy 
klub. Dziś mamy jednak do-
wód, że obraliśmy dobry kie-
runek i to teraz przynosi owo-
ce w postaci wspomnianego 
awansu.

Myślę, że huraoptymizm 

już opadł i zeszliśmy na zie-
mię. Zaczynamy od początku, 
musimy liczyć się z ogromem 
pracy, bo nie ma co ukrywać, 
że piłka nożna na wyższym, 
w tym przypadku trzecioli-
gowym poziomie, to zupełnie 

inne pieniądze i kosz-
ty. 
Czy klub zatem fi-

nansowo jest goto-
wy na grę w tej kla-

sie rozgrywkowej?
Teraz musimy zastano-

wić się, na co możemy po-
zwolić sobie w najbliższych 

miesiącach. Na pewno nie po-
rwiemy się z motyką na słoń-
ce. Mamy strefę ekonomiczną, 
która prężnie się rozwija i tu 
pojawia się na pewno świateł-
ko w tunelu.

Mogę zdradzić, że przed star-
tem rozgrywek były prowa-
dzone rozmowy z firmą, która 

miała zostać naszym spon-
sorem. Niestety, ze względu 
na pandemię koronawirusa i 
zaistniałą sytuację negocjacje 
zostały zawieszone. Być może 
teraz, gdy udało nam się awan-
sować, powrócimy do rozmów 
i dojdziemy do porozumienia. 

W ostatnich latach uda-
ło się pozyskać zarządowi 
między innymi sponsora 
tytularnego. Możecie też 
liczyć na wsparcie z mia-
sta.

Na pewno ten sukces w bar-
dzo dużej mierze zawdzięcza-
my Urzędowi Miasta, bo gdyby 
nie dotacje celowe, to nie było-

by nas stać na to, aby drużyna 
była tak silna i wywalczenie 
awansu byłoby bardzo trud-
ne. Nie możemy zapomnieć 
także na przykład o firmach 
Sand-Bus czy PreZero, dzięki 
którym było nam łatwiej prze-
brnąć przez ciężkie chwile. 

Powoli zaczynacie my-
śleć już o nowym sezonie. 
Pytanie jednak, kiedy on 
ruszy?

I odpowiedzi na tę chwilę 
nie zna chyba nikt. Wszyscy 
mierzymy się z zupełnie nową 
sytuacją, która sprawiła, że 
także w piłce nożnej jest spory 
galimatias prawno-organiza-
cyjny. Nie wiadomo, jak będzie 
wyglądało w praktyce dokoń-
czenie sezonu np. w II lidze. A 
od tego może być uzależniony 
start naszych trzecioligowych 
rozgrywek. Może się okazać, że 
ruszymy w „normalnym” ter-
minie sierpniowym, ale tego 
nie wie nikt.

To dla nas wszystkich ciężkie 
chwile, bo nie wiemy kiedy za-
czniemy walkę o ligowe punk-
ty, a jednocześnie zgodnie z 
rządowymi wytycznymi nie 
możemy rozgrywać sparingów. 
Na szczęście od niedawna mo-
żemy za to trenować w większej 
niż 6-osobowej grupie. Mimo 
wszystko, czeka nas najdłuższa 
przerwa między rozgrywkami 
w historii.

Rozmawiał Łukasz Stasiak ▪

Zbigniew Tomczak, prezes 
Klubu Sportowego "Kutno"

ROZMOWA ZE ZBIGNIEWEM TOMCZAKIEM, PREZESEM KS-U KUTNO

"Awans to wielki sukces, ale "Awans to wielki sukces, ale 
nie porwiemy się z motyką na słońce"nie porwiemy się z motyką na słońce"
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